
အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၁

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး  လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ
သတင္းစာစဥ္

ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာသုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္းမွ စုစည္းတင္ျပသည္။

ဇြန္ ၂၃ ရက္၊ ၂ဝ၂၀

www.facebook.com/emrefmyanmarwww.emref.org  |  www.mypilar.org၀၉-၂၆၁၆၅၄၀၄၅ info@emref.org

ဇြန္ ၁၉၊ ၂၀၂၀ 
 
ဇြန္လ ၁၈ ရက္က ျပဳလုပ္သည့္ ရန္ကုန္ 

တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ အေရးေပၚအစည္း 
အေဝးတြင္ ကိုကိုးကြၽန္းၿမိဳ႕နယ္၊ မဲဆႏၵနယ္ 
အမွတ္(၁) တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္ဦးတင္ဝင္းအပါအဝင္ ကိုယ္စား 
လွယ္ ၃၂ ဦးက တင္သြင္းခဲ့သည့္ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ 
ဦးၿဖိဳးမင္းသိန္းကို စြပ္စြဲျပစ္တင္သည့္အဆို 
ႏွင့္ပတ္သက္၍ စုံစမ္းစစ္ေဆးေရးအဖြဲ ၏ 
ေတြ႕ရိွခ်က္အားတင္ျပၿပီးေနာက္ စက္ခလုတ္ 
ႏွိပ္ မဲခြဲဆုံးျဖတ္ခဲ့ရာ ေထာက္ခံသူဦးေရ 
သတ္မွတ္အေရအတြက္မျပည့္၍ ႐ႈံးနိမ့္ခဲ့ 
သည္။

တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ဦးတင္ဝင္းအပါအဝင္  ၃၂ ဦး၏ စြပ္စြဲ 
မႈတြင္ အတည္ျပဳၿပီးျဖစ္သည့္ ရန္ကုန္ၿမိ ႕ဳသစ္ 
စီမံကိန္းကိုဖ်က္သိမ္း၍ အသစ္ျပန္လည္ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ရာ၌ လႊတ္ေတာ္သို႔ 
တင္ျပမႈမရွိျခင္း၊ City Bank ၌ ရင္းႏွီး 
ျမႇဳပ္ႏွံရန္ ေတာင္းခံထားေသာ က်ပ္ ၆၄ 
ဘီလီယံအနက္မွ က်ပ္ ၁၀ ဘီလီယံကို 
NYDC ထူေထာင္ျခင္းတုိ႔ ပါဝင္သည္။ ေက်ာင္း 
ကားဝယ္ယူသည့္ကိစၥ၊ အစိုးရရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ
ပါဝင္သည့္ အမ်ားပိုင္ကုမၸဏီအေနျဖင့္ 
ဘဏ္မ်ားမွ ေငြေၾကးေခ်းယူခဲ့ျခင္းကိစၥရပ္
မ်ားအပါအဝင္ လႈိင္သာယာၿမိဳ႕နယ္ႏွင့္ ဗိုလ္ 
တေထာင္ၿမိဳ႕နယ္တြင္ ကိုဗစ္ ကာလအတြင္း 
လူစုလူေဝးျပဳလုပ္ခဲ့ျခင္းစသည့္ အခ်က္မ်ား 
ကိုလည္း စြပ္စြဲခ်က္တြင္ ထည့္ထားသည္။

စြပ္စြဲျပစ္တင္မႈမ်ားႏွင့္ ပတ္သက္၍ 
ရန္ကုန္ၿမိဳ႕သစ္စီမံကိန္းသည္ ဖ်က္သိမ္းျခင္း 
မရွိဘဲ လႊတ္ေတာ္၏အတည္ျပဳခ်က္ျဖင့္ 
ဆက္လက္လုပ္ေဆာင္ေနေၾကာင္း၊ စာရင္း 
စစ္ခ်ဳပ္အစီရင္ခံစာ လြဲမွားေဖာ္ျပထားျခင္း၊ 
ျပည္သူ႔ဘ႑ာမ်ားျဖဳန္းတီးေနမႈ မရွိျခင္း၊ 

အမ်ားပိုင္ကုမၸဏီတြင္ အစိုးရက အစု 
ရွယ္ယာပိုင္ဆိုင္သည့္အတြက္ လႊတ္ေတာ္ 
အတည္ျပဳခ်က္မလုိအပ္ျခင္းတုိ႔ကုိ ဝန္ႀကီးခ်ဳ ပ္ 
ဦးၿဖိဳးမင္းသိန္းက ေခ်ပခ်က္ျပန္လည္တင္ျပ 
ခဲ့သည္။

လူစုလူေဝးျပဳလုပ္သည္ဟူေသာ စြပ္စြဲ 
ခ်က္ႏွင့္ပတ္သက္၍  ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ဦးၿဖိဳးမင္းသိန္း  
က ၎အေနျဖင့္ စည္းကမ္းခ်က္မ်ားကို 
လိုက္နာခဲ့ေသာ္လည္း ျပည္သူလူထု၏ 
လာေရာက္စုေဝးမႈေၾကာင့္ ျဖစ္ခဲ့ရသည္ဆို 
သည္။ စုံစမ္းစစ္ေဆးေရးအဖြဲ႕က စြပ္စြဲ 
ျပစ္တင္ခ်က္မ်ားမွာ မွန္ကန္မႈမရွိေၾကာင္း 
လႊတ္ေတာ္သို႔တင္ျပခဲ့ၿပီး ယင္းအဆိုႏွင့္ 
ပတ္သက္၍ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 

၏ သေဘာထားဆႏၵမဲရယူခဲ့သည္။
စက္ခလုတ္ႏွိပ္၍ ဆႏၵမဲေပးခဲ့ရာတြင္ 

မဲေပးခြင့္ရွိသူ ၁၁၇ ဦး အနက္ မဲေပးသူ ၁၀၂ 
ဦး ရွိခဲ့ကာ အဆိုအားေထာက္ခံသူ ၂၅ ဦး၊ 
ကန႔္ကြက္သူ ၇၇ ဦး ရွိခဲ့သည္။ ထို႔ေၾကာင့္ 
အဆိုေထာက္ခံသူဦးေရမွာ လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ဦးေရ၏ သုံးပုံႏွစ္ပုံမျပည့္ 
သည့္အတြက္ စြပ္စြဲျပစ္တင္မႈမွာ မမွန္ကန္ 
ေၾကာင္း ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒ကေၾကညာသည္။ အဆုိအား လက္မွတ္ 
ေရးထိုးထားသည့္ ကိုယ္စားလွယ္ ၃၂ ဦးရွိ 
သည့္အနက္ ၂၅ ဦးသာ ေထာက္ခံမဲေပးခဲ့ 
သည္။ ယင္းေန႔တြင္ တပ္မေတာ္သားကိုယ္ 
စားလွယ္ႏွစ္ဦးမွာ လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး 
တက္ေရာက္ျခင္းမရွိဘဲ ခြင့္ယူထား၍ 
လႊတ္ေတာ္တက္ေရာက္ၿပီး ေထာက္ခံမဲေပး 
ရန္ ပ်က္ကြက္သူငါးဦးရွိခဲ့သည္။

ထို႔အျပင္ ဒီခ်ဳပ္ပါတီမွ လႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္ ၇၇ ဦးက အဆုိအား ကန႔က္ြက္ 
ဆႏၵမဲေပးခဲ့၍ မဲေပးရန္ ပ်က္ကြက္သူ ၁၀ ဦး 
ရွိခဲ့သည္။ လႊတ္ေတာ္တြင္ တင္သြင္းခဲ့သည့္ 
အဆို႐ႈံးနိမ့္ခဲ့သည့္အေပၚ ေထြေထြထူးထူး 
ေျပာစရာမရွိေသာ္လည္း စုံစမ္းစစ္ေဆး 
သည့္အဖြဲ႕တြင္ ဒီခ်ဳပ္ပါတီမွ ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ားသာ ပါဝင္ေနျခင္းမွာ ေမးခြန္းထုတ္စရာ 
ျဖစ္ေနသည္ဟု ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ကို စြပ္စြဲျပစ္တင္ 
သည့္အဆုိတင္သြင္းရာတြင္ ပါဝင္လက္မွတ္ 
ေရး ထိုးခဲ့သည့္ ဦးေက်ာ္ေဇယ်က ဆိုသည္။

ယင္းအဆိုႏွင့္ပတ္သက္၍ လႊတ္ေတာ္ 
တြင္ စြပ္စြဲျပစ္တင္ခံရသူ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္တစ္ဦး 
တည္းကိုသာေမးျမန္းၿပီး စြပ္စြဲသူကိုလည္း 
ျပန္လည္ေမးျမန္းရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ၎မွ 
တင္ျပရန္ ခြင့္ေတာင္းေသာ္လည္း လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒က ခြင့္မျပဳခ့ဲေၾကာင္း အဆုိတင္သြင္းသူ 
ျပည္ခုိင္ၿဖိဳးပါတီ၀င္ ဦးတင္ဝင္းကဆိုသည္။
(ကိးုကား-https://7day.news)

ရန္ကုန္တိုင္းဝန္ႀကီးခ်ဳပ္  ဦးၿဖိဳးမင္းသိန္းကို  စြပ္စြဲျပစ္တင္သည့္အဆို   ႐ႈံးနိမ့္

လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ ေတြ႕ရသည့္ 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ဦးၿဖိဳးမင္းသိန္း။
(ဓာတ္ပုံ - Yangon Hluttaw)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၁

ဇြန္ ၅ ၊ ၂၀၂၀ 

စစ္ကုိင္းတုိင္းေဒသႀကီး ဝန္းသုိ၊ ပင္လည္ 
ဘူးႏွင့္ ဗန္းေမာက္ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္ တ႐ုတ္ 
ပိုင္ ၾသစေၾတးလ်အေျခစိုက္ PanAust 
ကုမၸဏီက ေျမဧက တစ္သိန္းရွစ္ေသာင္း 
ေက်ာ္၌ ေရႊႏွင့္သတၱဳစူးစမ္းရွာေဖြခြင့္ရရွိမႈ 
ႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕ႏွင့္ တိုင္း 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား အေသးစိတ္ 
မသိရွိရေၾကာင္း တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕မွ တာဝန္ 
ရွိသူမ်ားႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္၏ 
ေျပာၾကားခ်က္အရ သိရသည္။

ဝန္းသို (၃) ဟု အမည္ရသည့္ အဆိုပါ 
ေဒသတြင္ PanAust သတၱဳစူးစမ္းရွာေဖြခြင့္ 
အား ၂၀၂၀ ျပည့္ႏွစ္ ေမ ၂၇ ရက္တြင္ 
ေနျပည္ေတာ္၌  အစုိးရက  ေပးခ့ဲျခင္းျဖစ္သည္။

ယင္းသို႔ေပးအပ္ခြင့္မျပဳမီတြင္ ျပည္ 
ေထာင္စုအစုိးရအဖြ႕ဲက စစ္ကုိင္းတုိင္းေဒသႀကီး 
အစိုးရအဖြဲ႕သို႔ သေဘာထားေတာင္းခံခဲ့ရာ 
တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕က သက္ဆိုင္ရာ 
အဖြ႕ဲမ်ားႏွင့္ ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးကာ ကန္႔ကြက္ 
ရန္မရိွဟု သေဘာထားမွတ္ခ်က္ေပးခ့ဲေၾကာင္း၊ 
ယခုစမ္းသပ္လုပ္ကြက္မ်ားမွာ အႀကီးစား 
လပ္ုကြက္မ်ားတြင္ ပါဝင္သျဖင့္ ျပည္ေထာင္စု 
အစိုးရအဖြဲ႕ႏွင့္သာ သက္ဆိုင္ေၾကာင္း၊ 
ကုမၸဏီမွလူမ်ားကို ျမင္ဖူးျခင္းေတာင္မရွိ 
ေၾကာင္း စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရ 

အဖြဲ႕ဝင္ ခ်င္းတိုင္းရင္းသားေရးရာဝန္ႀကီး 
ဦးလာလ္ေထာင္ထန္းက ေျပာၾကားသည္။

ယင္းသို႔လုပ္ကိုင္ခြင့္ျပဳခဲ့သျဖင့္ တိုင္း 
အစိုးရအဖြဲ႕အေနျဖင့္ ေျမငွားရမ္းခအျဖစ္ 
တစ္ဧကလွ်င္ က်ပ္ငါးေသာင္းခန႔္သာရရွိ 
ေၾကာင္း ၎က ဆက္လက္ေျပာၾကားသည္။

ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕က ခြင့္ျပဳမိန႔္ 
ခ်ေပးခ့ဲသည့္ ကုမၸဏီ၏အမည္မွာ PanAust 
အမည္ျဖင့္ျဖစ္ၿပီး ဝန္းသိုၿမိဳ႕နယ္တြင္ လာ 
ေရာက္လုပ္ကိုင္ေနသည့္ ကုမၸဏီ၏အမည္ 
မွာ Wuntho Resources ကုမၸဏီသာျဖစ္ 
ေၾကာင္း၊ ယင္းကုမၸဏီႏွစ္ခု မည္သို႔ဆက္စပ္ 
မႈရွိသည္ကို မသိရွိသကဲ့သို႔ လုပ္ကိုင္ေန 
သည့္ အေျခအေနမ်ားႏွင့္ ပတ္သက္ၿပီး 
လည္း ေဒသခံလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္
မ်ားလည္း သိရွိျခင္းမရွိေၾကာင္း ဝန္းသိုၿမိဳ႕ 
နယ္ မဲဆႏၵနယ္ေျမအမွတ္(၁) တုိင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေဇာ္လင္းဦး 
က ေျပာၾကားသည္။

''PanAust ကုမၸဏီကုိေတာ့ ျပည္ေထာင္စု 
ကေန ခြင့္ျပဳအမိန႔္က်တယ္။ ဒါေပမယ့္ 
ကြၽန္ေတာ္တို႔ ဝန္းသိုၿမိဳ႕နယ္မွာလာၿပီးေတာ့ 
အမည္ခံၿပီးလုပ္တာက Wuntho Resources 
ကုမၸဏီပါ။ ဒီကုမၸဏီထဲမွာ ေဒသခံေတြ 
ပါသလားဆိုေတာ့ လက္ရွိအေနအထားမွာ 
ေဒသခံေတြ မပါေသးဘူး။ ႏိုင္ငံျခားသား 
ေတြနဲ႔လာၿပီးေတာ့မွ ရွာေဖြစမ္းသပ္တဲ့ကိစၥ 

ေတြလုပ္ေနတယ္လို႔ပဲ သိရတယ္""ဟု ဝန္းသို 
ၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္ေျမအမွတ္ (၁) တိုင္း 
ေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ဦးေဇာ္လင္းဦးက ေျပာၾကားသည္။

စီမံကိန္းမွာ  မည္သည့္စီမံကိန္းျဖစ္သည္၊ 
မည္သည့္လုပ္ငန္းမ်ားကို လုပ္ကိုင္မည္ဆို 
သည္ကို ေဒသခံလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္
မ်ားႏွင့္ ေဒသခံမ်ားကို ရွင္းရွင္းလင္းလင္း 
ေျပာၾကားရန္ လုိအပ္ေၾကာင္း၊ တုိင္းေဒသႀကီး 
အစိုးရအဖြဲ႕အေနျဖင့္ ထိထိေရာက္ေရာက္ 
ေဆာင္ရြက္ေပးရန္လိုအပ္ေၾကာင္း ဦးေဇာ္ 
လင္းဦးက ေျပာၾကားသည္။

''ဒီစီမံကိန္းနဲ႔ ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ ကြၽန္ 
ေတာ္တို႔ ေဒသခံလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ေတြကို လာၿပီးေတာ့ရွင္းျပတာလည္း မရွိ 
ဘူး။ တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕က ဒါနဲ႔ 
ပတ္သက္လုိ႔ ထိထိေရာက္ေရာက္ ကုိင္တြယ္ 
ေဆာင္ရြက္ဖို႔ေတာ့ လိုပါတယ္။ ကြၽန္ေတာ္ 
တို႔ ျဖစ္ေစခ်င္တာကေတာ့ စီမံကိန္းတစ္ခုခု 
ကို ခြင့္ျပဳၿပီဆိုရင္ ေဒသခံလႊတ္ေတာ္ 
စားလွယ္ေတြနဲ႔ ေဒသဆိုင္ရာအာဏာပိုင္ 
အဖြဲ႕အစည္းေတြကို စီမံကိန္းနဲ႔ပတ္သက္တဲ့ 
အေၾကာင္းအရာေတြကို လာၿပီးေတာ့မွ 
ရွင္းျပေပးေစခ်င္ပါတယ္""ဟု လႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္ဦးေဇာ္လင္းဦးက ေျပာသည္။

(ကိးုကား-https://news-eleven.com)

စစ္ကိုင္းတိုင္းတြင္  ေျမဧက တစ္သိန္းရွစ္ေသာင္းေက်ာ္၌  ေရႊႏွင့္သတၱဳ စူးစမ္းရွာေဖြခြင့္ရရွိမႈ 

တိုင္းအစိုးရအဖြဲ ႕ႏွင့္  တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား  အေသးစိတ္မသိရွိရ

ဝန္းသို (၃) ဧရိယာတြင္ တစ္ခုအပါအဝင္ျဖစ္သည့္ ပင္လည္ဘူးၿမိဳ႕ႏွင့္ ဝန္းသိုၿမိဳ႕အစပ္ၾကားရွိ မွန္ကင္းေတာင္ကို ေတြ႕ရစဥ္။
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၁

ဇြန္ ၂၁၊ ၂၀၂၀ 

ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္သည္ တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရ 
အဖြဲ႕အား ထိန္းေက်ာင္းရမည့္တာဝန္မ်ား ပ်က္ကြက္ေနၿပီး အစိုးရ 
အဖြဲ႕မွ လႊတ္ေတာ္အတြင္း ေမးခြန္းမ်ားကို ေျဖၾကားခ်က္မ်ားမွာ  
ေမးခြန္းတျခားအေျဖတျခားျဖစ္ေနေၾကာင္း တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္ ေဒၚ ျမင့္ျမင့္စန္း (၀ါးခယ္မ-၂) က ေဝဖန္ခဲ့သည္။

ဒုတိယအႀကိမ္ ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ၂၃ ႀကိမ္ 
ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္းအေဝး အ႒မေန႔တြင္ ေဒၚ ျမင့္ျမင့္စန္းက 
လႊတ္ေတာ္အတြင္းေမးခြန္းမ်ား ေမးျမန္းရာ၌ သက္ေသမ်ားျဖင့္ 
တင္ျပေရး လႊတ္ေတာ္သုိ႔ပန္ၾကားရာတြင္ ဥကၠ႒မွတားျမစ္ခ့ဲၿပီးေနာက္ 
တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္မွာ အစိုးရအဖြဲ႕အား ထိန္းေက်ာင္းရမည့္ 
တာဝန္မ်ားကို ပ်က္ကြက္ေနေၾကာင္း၊ အစိုးရအဖြဲ႕မွ လႊတ္ေတာ္သို႔ 
ေပးထားသည့္ ကတိကဝတ္မ်ားကို အေကာင္အထည္ေဆာင္ရြက္ေရး 
အတြက္ တိုက္တြန္းမႈမ်ား နည္းပါးေနေၾကာင္း၊ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ား၏ေမးခြန္းမ်ားကို အစိုးရအဖြဲ႕မွ ေျဖၾကားရာတြင္လည္း 
ေမးခြန္းတျခားအေျဖတျခား ျဖစ္ေပၚေနေၾကာင္း၊ ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 
၏ေမးခြန္းမ်ားကိုလည္း ျပင္ဆင္ျဖတ္ေတာက္ျခင္း၊ ပယ္ခ်ျခင္းမ်ား 
ျပဳ လုပ္ေနေၾကာင္း ေဝဖန္ခဲ့ျခင္းျဖစ္ သည္။

''ေမးခြန္းေတြေျဖတဲ့အခါမွာ အေမးတျခား အေျဖတျခားျဖစ္ေန 
တယ္။ ဒါကေတာ့ ေအာက္ေျခကေရးျပတာကို ဖတ္ျပေနတာ၊ ဒါက 
ေတာ့ ဥပေဒကုိပဲဖတ္ျပေနတာ၊ တကယ့္ေျမျပင္အေျခအေနနဲ႔ တုိက္ဆုိင္ 
စစ္ေဆးၿပီးေတာ့ အေရးယူဖို႔လိုအပ္တယ္ (စသည္) သုံးသပ္ခ်က္ 
ဆုံးျဖတ္ခ်က္ မေပးသင့္ဘူးလား။ ေမးခြန္းေတြ အဆိုေတြနဲ႔ပတ္သက္ 
ၿပီးေတာ့ စာသားေတြျပင္တာ စာသားေတြဖ်က္တာ ပယ္ဖ်က္တာ 
ဆိုင္းငံ့တာ ဒီဟာေတာ့ ျဖစ္သင့္တယ္။ ဒါကေတာ့ မျဖစ္သင့္ဘူးဆိုတဲ့ 
သုံးသပ္ခ်က္ ဆုံးျဖတ္ခ်က္ မေပးသင့္ဘူးလား။ ေနာက္ ေပးထားတဲ့ 
ကတိေတြ အစုိးရကလုပ္ေပးရမယ့္ကတိေတြဟာ ေႏွာင့္ေႏွးေနတယ္။ 
ဒါကို ျမန္ျမန္လုပ္ဖို႔ မတိုက္တြန္းဘူးလား၊ ဒါ့ေၾကာင့္ ဒီဟာသည္ 
လႊတ္ေတာ္က အစိုးရကိုထိန္းေက်ာင္းရမယ့္ တာဝန္သည္လည္း 
ပ်က္ကြက္တယ္ ဒီလုိပဲ အန္တီကေျပာပါမယ္။ တင္ျပတာကုိ နားေထာင္ 
ရမယ္ ဒါကမျဖစ္သင့္ဘူးဆိုရင္ ဖ်က္ရင္ဖ်က္လိုက္ ဒါေပမဲ့ အန္တီ 
အာမခံထားၿပီးသား အဆုံးထိတင္ျပခြင့္ျပဳပါ၊ ႀကိဳက္တဲ့ပုဒ္မနဲ႔ အေရး 
ယူပါလို႔ ေျပာထားၿပီးသား။ သူတို႔ နားမေထာင္သင့္ဘူးလား။ ဒီဥကၠ႒ 
သည္ ေနာင္တစ္ခ်ိန္မွာ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ေနရာ မထိုက္တန္ဘူးလို႔ 
အန္တီေျပာရဲတယ္။ ဒီအစိုးရသည္လည္း ထိုက္တန္ရဲ႕လားဆိုတာ 
ေလ့လာၾကရမယ္""ဟု ၎က ေျပာသည္။
(ကိးုကား-https://news-eleven.com)

ဧရာဝတီတိုင္းလႊတ္ေတာ္သည္   အစိုးရအဖြဲ ႕အား   ထိန္းေက်ာင္းရမည့္တာဝန္  ပ်က္ကြက္ေနသည္ဟု 

၀ါးခယ္မလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္   ေဝဖန္

 ဇြန္ ၁၉၊ ၂၀၂၀ 
 
မြန္ျပည္နယ္၊ သံျဖဴဇရပ္ၿမိဳ႕နယ္၊ ဝဲကဝါ 

ေက်းရြာအုပ္စုအတြင္းရွိ ဒုတိယကမာၻစစ္ 
ကာလက ဂ်ပန္စစ္စခန္းအျဖစ္ အသုံးျပဳခဲ့ 
သည့္ မိန္ဗလာေတာင္ တူးေဖာ္ထားသည့္ 
ေနရာတြင္ မိန္းကေလးသံုးဦးႏွင့္ အမ်ဳးိသမီးႀကီး 
တစ္ဦး ေရနစ္ေသေသဆုံးမႈႏွင့္ ပတ္သက္ 
ၿပီး မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအေနႏွင့္ တာဝန္ယူ 
ေျဖရွင္းသင့္ေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ ဒုဥကၠ႒ေဒါက္တာေအာင္ႏိုင္ဦးက 
ေျပာဆိုလိုက္သည္။ 

မိန္ဗလာေတာင္ တူးေဖာ္ထားမႈႏွင့္ 
ပတ္သက္ၿပီး ေျမျပင္တြင္ ေဆာင္ရြက္ထား 
ရွိမႈမ်ားအား မူလအတိုင္းျဖစ္ေအာင္ ျပန္ 
လည္ေဆာင္ရြက္ရန္ႏွင့္ သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ 
ထိခိုက္ပ်က္စီးမႈအတြက္ သစ္ပင္မ်ားျပန္ 
လည္စုိက္ပ်ဳ းိသြားရန္ မြန္ျပည္နယ္အစုိးရအဖြ႕ဲ 
က ကုမၸဏီကုိ အေၾကာင္းၾကားခ့ဲေၾကာင္း 
မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ ေဆာက္လုပ္ေရး 

ႏွင့္ စည္ပင္သာယာေရးဝန္ႀကီး ဦးမင္းေက်ာ္ 
လြင္က ေဖေဖာ္ဝါရီလအတြင္းက က်င္းပခဲ့ 
သည့္ ဒုတိယအႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
(၁၅) ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္း အေဝးတြင္ 
ေျပာဆိုထားခဲ့ေသာ္လည္း အမွန္တကယ္ 
ေျမျပင္တြင္ တူးေဖာ္ထားသည့္အတိုင္း 
ပစ္ထားသည့္အတြက္ ယခုအခါ လူေလးဦး 
ေသဆုံးရသည္ထိ အႏၲရာယ္ရွိေနရာတစ္ခု 
ျဖစ္လာသည္။

''အမွန္တကယ္က အစိုးရအဖြဲ႕က လႊတ္ 
ေတာ္မွာ ေျဖၾကားထားတဲ့အတိုင္း ကနဦး 
စမ္းစစ္မႈ အေျဖရလဒ္ေကာင္းမေပၚရင္ 
မူလအေနအထားအတိုင္း ျပန္ထားရွိဖို႔ဆို 
တ့ဲဟာ တကယ္တမ္းလက္ေတြ႕မွာ မျဖစ္ဘူး၊ 
ဒီအတိုင္း ခ်ဳိင့္ေတြ ခြက္ေတြ ဒီအတိုင္းရွိ 
ေနတယ္၊ တခ်ဳိ႕ေနရာမွာဆိုရင္ ေျမၿပိဳမွာကို 
စိတ္ပူရတယ္၊ ဒီအတိုင္းဆက္ထားရင္ေတာ့ 
အႏၲရာယ္ေတာ့ ဆက္ရွိေနမွာပဲဆိုေတာ့ 
တာဝန္ယူမႈ တာဝန္ခံမႈအရ ဒါအစိုးရမွာ 
တာဝန္ရိွတယ္လုိ႔ ကြၽန္ေတာ္တုိ႔က ယူဆတယ္၊ 

သူတို႔အေနနဲ႔ လႊတ္ေတာ္မွာ ေျဖၾကား 
ၿပီးကတည္းကိုက တစ္ခါတည္းဖုံးၿပီးေတာ့ 
ေျမေတြ ပကတိအတုိင္းထားရင္ေတာ့ အခုလုိ 
အမ်ဳးိသမီးေလးေယာက္ ေသစရာအေၾကာင္း 
ကိုမရွိဘူး၊ အခုကေတာ့ ေတာ္ေတာ္စိတ္ 
မေကာင္းစရာပါ၊ အစိုးရအေနနဲ႔ တာဝန္ယူ 
ၿပီးေတာ့ ေျဖရွင္းသင့္တယ္လို႔ ယူဆတယ္"" 
ဟု မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒုဥကၠ႒ 
ေဒါက္တာေအာင္ႏိုင္ဦးက ဆိုသည္။

အဆိုပါ ေျမတူးေဖာ္ထားသည့္ေနရာသို႔ 
ဇြန္လ ၁၈ ရက္ေန႔ကကြင္းဆင္းၾကည့္ရႈခဲ့ၿပီး 
ေတြ႕ရိွခ်က္ အႀကံျပဳခ်က္ႏွင့္ ယူဆခ်က္တုိ႔ကုိ 
မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ေဒၚတင္အိ 
ထံ တင္ျပၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း ၎ကေျပာသည္။

ရဲေၾကးနန္းစာတြင္ ေရတြင္းပ်က္အတြင္း 
၌ ေသဆုံးလ်က္ေတြ႕ရွိရဟု ေဖာ္ျပထားမႈ 
သည္ ကြဲလြဲေနေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ဒုဥကၠ႒ ေဒါက္တာေအာင္ႏိုင္ဦးက 
ေထာက္ျပခဲ့သည္။
(ကိးုကား-Southern Myanmar News)
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